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PROTOKÓŁ Nr  VIII /2011 

z VIII  sesji  Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 

w dniu 28 marca  2011r. 

 

Ustawowy skład Rady Miasta: 21 radnych.  

Obecnych: 21 radnych.  

 

Sesja rozpocz ęła si ę o godz.9:05. 

 

Mirosław Wacławski  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przywitał zebranych, 

− stwierdził wymagane kworum i otworzył sesję. 

 

Paweł Szycko Przewodnicz ący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

− zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazw 

nowopowstającym rondom: Rondo Mariana Tomasza Golińskiego, Rondo Św. Katarzyny Aleksandryjskiej, 

Rondo Söderhamn, Rondo Bergen op Zoom, Rondo Neustrelitz. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zwrócił się z prośbą o uwzględnienie w porządku obrad jeszcze jednego dodatkowego punktu, niezwiązanego 

z podjęciem uchwały, dotyczącego prezentacji koncepcji przebudowy pomnika marszałka Józefa 

Piłsudskiego i dyskusji na ten temat. 

 

Mirosław Wacławski  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu dotyczącego projektu uchwały 

zaproponowanego przez radnego Pawła Szycko. 

 

− W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” postanowiła wprowadzić do porządku obrad 

dodatkowy punkt: projekt uchwały w sprawie nadania nazw nowopowstającym rondom: Rondo Mariana 

Tomasza Golińskiego, Rondo Św. Katarzyny Aleksandryjskiej, Rondo Söderhamn, Rondo Bergen op Zoom, 

Rondo Neustrelitz. 

 

Mirosław Wacławski  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− projekt w/w uchwały zostanie rozpatrzony w pkt 10, a dotychczasowy pkt 10 i punkty  następne zostaną 

odpowiednio przesunięte, 

−  przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu zaproponowanego przez 

Burmistrza Miasta. 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” postanowiła wprowadzić do porządku obrad 

kolejny dodatkowy punkt: prezentacja koncepcji przebudowy pomnika marszałka Józefa Piłsudskiego  

i dyskusja na ten temat. 
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Mirosław Wacławski  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− punkt zaproponowany przez Burmistrza Miasta zostanie rozpatrzony jako nowy pkt 11, a dotychczasowy  

pkt 11 i punkty  następne, z uwzględnieniem nowego punktu 10, zostaną odpowiednio przesunięte, 

− przedstawił porządek obrad uwzględniający przyjęte zmiany: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Szczecinek na lata 2011-2025. 

4. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budŜecie miasta Szczecinek na 2011r. 

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków obowiązujących na terenie Miasta Szczecinek w okresie od dnia 01.05.2011r. do dnia 30.04.2012r. 

6. Uchwała w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Szczecinek. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Trzesieka I”  

w Szczecinku. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i przedszkolu prowadzonych przez Miasto Szczecinek. 

9. Uchwała w sprawie stwierdzenia niewaŜności wyborów do Rady Osiedla Kopernika-Winniczna  

w Szczecinku oraz zarządzenia ponownych wyborów. 

10. Uchwała w sprawie nadania nazw nowopowstającym rondom: Rondo Mariana Tomasza Golińskiego, Rondo 

Św. Katarzyny Aleksandryjskiej, Rondo Söderhamn, Rondo Bergen op Zoom, Rondo Neustrelitz. 

11. Prezentacja koncepcji przebudowy pomnika marszałka Józefa Piłsudskiego i dyskusja na ten temat. 

12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Szczecinek.            

14. Wnioski i zapytania radnych. 

15. Zamknięcie  sesji. 

 

Ad.2.  

Mirosław Wacławski  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− stwierdził, Ŝe uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” przyjęła protokół z sesji Rady Miasta  

z dnia 07.03.2011r. 

 

Ad.3.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− przypomniał uzasadnienie uchwały,  

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− ze względu na brak uwag przystąpił do głosowania.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr VIII/61/2011  

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej m iasta Szczecinek na lata 2011-2025. 

 

Ad.4.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

− zmiany w budŜecie dotyczą tych samych kwestii, dla których zmieniona została prognoza finansowa. 

 

Roman Matuszak Przewodnicz ący Klubu Radnych „Wspólnoty Samorz ądowej”: 

− ze względu na to, Ŝe proponowane zmiany są neutralne dla budŜetu miasta, Klub Radnych będzie głosował 

za podjęciem proponowanej uchwały.  

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− ze względu na brak uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr VIII/62/2011  

w sprawie zmiany bud Ŝetu miasta Szczecinek na rok 2011. 

Ad.5.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku: 

− przedstawił w formie prezentacji multimedialnej kalkulację wyliczenia stawek cen za wodę i odprowadzanie 

ścieków, omawiając poszczególne kwestie. 

Wydruk w/w prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu z sesji Rady Miasta. 

 

Małgorzata Goli ńska radna: 

− stwierdziła, Ŝe porównała stawki proponowane w Szczecinku ze stawkami przyjętymi w Kołobrzegu, 

− zapytała, dlaczego tam stawki są niŜsze? 
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Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku:  

− wyjaśnił zasady porównywania cen, 

− pod uwagę brana jest wielkość danej aglomeracji, ilość mieszkańców i przyjezdnych, ilość i wielkość 

zakładów zuŜywających wodę do celów produkcyjnych, stan zaawansowania inwestycji, stan zobowiązań  

i odsetek do spłaty, ilość zuŜycia wody na mieszkańca, cena energii elektrycznej i zuŜycia gazu, stawki opłat 

abonamentowych, okres obowiązywania taryf oraz wielkość dopłat do taryf, 

− przedstawił prezentację  strony internetowej „Taryfy dot. zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania 

ścieków” zawierającą wykaz miejscowości i taryfy netto (bez VAT), 

− porównał taryfy w rejonie Białogardzkim, Kołobrzeskim i Szczecineckim. 

 

Małgorzata Goli ńska radna: 

− czy w Szczecinku zakłady produkcyjne odprowadzając ścieki korzystają z PWiK? 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku:  

− zakłady KRONO oraz Elmilk. 

 

Małgorzata Goli ńska radna: 

− w Szczecinku nie jest stosowane róŜnicowanie grup podmiotów wytwarzających ścieki, 

− jakie przesłanki musiałyby zaistnieć, aby w Szczecinku takie rozróŜnienie wprowadzić? 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku:  

− podstawą takiego rozróŜnienia jest wyodrębnienie kosztów, które wiązałyby się z odbiorem ścieków 

przemysłowych, 

− przepisy określają, jakie ścieki przemysłowe mogą być odprowadzane do oczyszczalni, 

− zakłady muszą swoje ścieki wstępnie podczyszczać, dlatego ścieki te nie generują dodatkowych kosztów, 

− chodzi o inne koszty, niŜ związane z odbiorem ścieków socjalnych. 

 

Roman Matuszak Przewodnicz ący Klubu Radnych Wspólnoty Samorz ądowej: 

− przy głosowaniu na podjęciem proponowanej uchwały nie będzie obowiązywała dyscyplina klubowa, 

− początki projektu dot. Dorzecza Parsęty sięgają lat 2004-2005, 

− przedkładana była wcześniej prognoza przyszłych taryf, jakie będą obowiązywać po wdroŜeniu projektu, 

− proponowane taryfy nie odbiegają od tych prognozowanych wcześniej,  

− radny poczuwa się do współodpowiedzialności za wdraŜanie projektu, dlatego będzie głosował za podjęciem 

proponowanej uchwały. 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− wyjaśnił, Ŝe był członkiem Rady Nadzorczej PWiK Sp. z o.o. w Szczecinku, 

− pamięta, Ŝe oczyszczalnia ścieków sprawiała olbrzymie kłopoty i powodowała ogromne koszty, 

− np. Elmilk odprowadzający wówczas ścieki tłuszczowe generował koszty, 

− nie rozumie więc, dlaczego w Szczecinku brak przesłanek do rozróŜniania taryf za odprowadzanie ścieków? 

− ścieki moŜna zidentyfikować i przemysłowe na pewno są droŜsze, 
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− czy w Szczecinku są w tym kierunku robione jakieś pomiary? 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku:  

− jest prowadzony pomiar on-line u wylotów kanałów ściekowych, 

− wtedy Elmilk płacił wysokie kary, poniewaŜ nie miał urządzeń podczyszczających, a teraz je posiada, 

− ścieki z KRONOSPAN-u są przez ten zakład płukane wodą ze związkiem Ŝelaza i magnezu, co wpływa na 

polepszenie moŜliwości ich oczyszczenia, 

− PWiK prowadzi rozmowy z KRONOSPAN-em na temat przyjmowania ścieków przemysłowych, ale takie 

ścieki moŜna odbierać jeśli zostaną wcześniej przez zakład wstępnie podczyszczone. 

 

Roman Miazga radny: 

− proponowane podwyŜki taryf są zbyt wysokie w stosunku do moŜliwości mieszkańców, radni SLD nie poprą 

proponowanej uchwały. 

 

Paweł Szycko Przewodnicz ący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

− zwrócił uwagę, Ŝe treścią uchwały nie jest ustalenie przez Radę Miasta cen, ale zatwierdzenie propozycji 

przedstawionej przez PWiK, 

− taryfy są wyliczane i ustalane przez tę spółkę w oparciu o konkretne wytyczne wynikające z przepisów prawa, 

− nie głosowanie za podjęciem uchwały jest równoznaczne z kwestionowaniem zapisów księgowych spółki lub 

kwestionowaniem przedstawionych wyliczeń, 

− zupełnie odmienną kwestią jest stan zuboŜenia społeczeństwa, ale nie jest to przedmiotem proponowanej 

uchwały, 

− Klub Radnych Platformy Obywatelskiej będzie głosował za jej podjęciem. 

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− stwierdziła, Ŝe wyjaśnienia Prezesa PWiK są zrozumiałe, ale w kwestii rozróŜniania ścieków socjalnych  

i przemysłowych nie została przekonana, 

− odbiór ścieków przemysłowych wymaga większych nakładów finansowych, 

− uwaŜa, Ŝe jeśli korzysta ze się ze środowiska, to trzeba ponosić związane z tym koszty, 

− mieszkańcy nie powinni ponosić kosztów oczyszczania ścieków przemysłowych, 

− naleŜałoby więc to rozdzielić na przyszłość. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zwrócił uwagę, Ŝe dyskusja nie powinna dotyczyć oczyszczalni, poniewaŜ nie jest to przedmiotem 

proponowanej uchwały, 

− skoro Klub Radnych Wspólnoty Samorządowej ma jakieś pomysły, to moŜe skorzystać z przysługującej 

inicjatywy uchwałodawczej i zamiast tylko postulować, wypracować coś konkretnego. 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku:  

− wyjaśnił, Ŝe w roku obowiązywania taryf nie moŜna wyodrębnić oddzielnych kosztów dot. ścieków 

przemysłowych, 
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− KRONOSPAN odprowadza wody popłuczne, nie mające wpływu na zwiększenie kosztów oczyszczania 

ścieków, 

− jeśli jakiś zakład w Szczecinku podpisze z PWiK umowę na odbiór ścieków uciąŜliwych, to wtedy taryfy będą 

róŜnicowane,  

− co do zasady zgadza się z radną Małgorzatą Golińską, ale takie rozróŜnienie będzie mogło być zastosowane 

dopiero, gdy pojawią się takie ścieki. 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− odnosząc się do wypowiedzi radnego Pawła Szycko wyjaśnił, Ŝe nikt z Klubu Radnych Wspólnoty 

Samorządowej nie kwestionował wyliczeń przedstawionych przez PWiK, 

− chodzi o to, czy cały koszt ochrony środowiska mają ponosić sami mieszkańcy, czy teŜ samorząd ma mieć  

w tym swój udział,  

− w innych gminach tak jest, 

− będzie głosował przeciwko proponowanym stawkom. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− stwierdził, Ŝe co roku przy zatwierdzaniu taryf sytuacja się powtarza, 

− PWiK wylicza stawki i przedstawia je Radzie Miasta, 

− gdyby Burmistrzem był np. p. Andrzej Bratkowski, zaproponowane stawki byłyby takie same, 

− jedyną rzeczą, którą moŜe zrobić Rada Miasta to przeprowadzenie analizy, czy poziom stawek jest juŜ tak 

wysoki, aby trzeba było zastosować dopłaty z budŜetu miasta, 

− skoro nie ma jeszcze takiej konieczności, to stawki nie są za wysokie. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe w kompetencji Burmistrza leŜy jedynie sprawdzenie rzetelności wyliczeń dokonanych przez 

PWiK, 

− takiego sprawdzenia dokonał Wydział Nadzoru Urzędu Miasta Szczecinek stwierdzając, Ŝe spółka wykonała 

wyliczenia rzetelnie, zgodnie z ustawą, 

− radni nie mogą zmienić stawek zaproponowanych przez PWiK, mogą jedynie glosować za ich przyjęciem lub 

ich nie przyjęciem,  

− nawet jednak, gdyby radni zagłosowali przeciwko podejmowaniu proponowanej uchwały, to przedstawione 

taryfy i tak we wskazanym okresie zaczną obowiązywać, 

− Rada Miasta moŜe podjąć uchwałę  o dopłacaniu do ceny wody i ścieków, 

− inne gminy dopłacają do tych cen dlatego, Ŝe tam taryfy są ok.3 razy wyŜsze niŜ w Szczecinku, i tam gminy 

muszą podjąć decyzję o dopłatach, poniewaŜ ceny przekraczają 3%, 

− gdyby nie modernizacja urządzeń i sieci wykonywana przez PWiK, to w Szczecinku ceny teŜ byłyby znacznie 

wyŜsze, 

− Barwice i inne gminy źle wykalkulowały zakres inwestycji,  

− dlatego i tak nie byłoby niŜszej ceny, bez względu na to, kto byłby Burmistrzem. 
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Roman Matuszak radny: 

− zwrócił się z pytaniem do Prezesa PWiK dotyczącym tabeli przedstawionej w prezentacji multimedialnej, 

odnośnie pomniejszenia kwoty dotacji unijnej o 17mln zł,  

− dlaczego tak się stało i czy spółka zamierza pogodzić się z takim pomniejszeniem dotacji? 

− zwracając się do Przewodniczącego Rady Miasta stwierdził, Ŝe w omawianym przypadku ani radni ani kluby 

radnych nie mają inicjatywy uchwałodawczej, poniewaŜ propozycję taryf zgodnie z ustawą moŜe przedstawić 

tylko PWiK. 

 

ElŜbieta Wojciechowska PWiK Sp. z o.o.: 

− po uzyskaniu decyzji dot. pomniejszenia dotacji spółka zamierza wystąpić do sądu przeciwko Skarbowi 

Państwa o odzyskanie tych pieniędzy, poniewaŜ to wynika z niedostosowania przepisów prawa polskiego do 

prawa unijnego. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe jego sugestia w sprawie inicjatywy uchwałodawczej nie dotyczyła kwestii poruszonych przez 

radnego Romana Matuszaka. 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− uwaŜa, Ŝe to mieszkańcy Szczecinka poniosą koszty ochrony środowiska, i Ŝe Miasto od tego „umywa ręce”. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− stwierdził, Ŝe nie rozumie, o co radnemu chodzi. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− teŜ nie zrozumiał wypowiedzi radnego Andrzeja Modrzejewskiego, 

− kto ma ponosić koszty dbania o czyste powietrze i wodę jak nie mieszkańcy, którzy przecieŜ wytwarzają 

śmieci i odprowadzają ścieki, 

− jeśli byłyby stosowane dopłaty to i tak pochodziłyby one z budŜetu miasta, czyli z wpłat mieszkańców, 

− taki jest mechanizm wyliczania taryf, jak to przedstawia PWiK. 

 

Paweł Szycko radny: 

− równieŜ nie zrozumiał wystąpienia radnego Andrzeja Modrzejewskiego, 

− Miasto to mieszkańcy, i mieszkańcy za to płacą, 

− osłona najbiedniejszych nie jest treścią proponowanej uchwały, 

− Klub Radnych Wspólnoty samorządowej posiada inicjatywę uchwałodawczą i moŜe w w/w kwestii podjąć 

inicjatywę, 

− większość ludzi w Szczecinku nie wymaga dopłat, np. sam radny lub Burmistrz, gdyby otrzymali dopłaty jak 

inni mieszkańcy byłoby to niesprawiedliwe, 

− ci mieszkańcy, którzy potrzebują takich dopłat mogą zwrócić się o pomoc do MOPS-u. 
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Roman Matuszak radny: 

− zwrócił się z pytaniem do MOPS-u, czy zwiększenie kosztów zuŜycia wody i odprowadzania ścieków oraz 

zwiększenie od lipca stawek czynszu najmu w lokalach komunalnych będzie miał wpływ na zwiększenie 

dodatków mieszkaniowych? 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zauwaŜył, Ŝe radny chyba tylko dlatego  pyta o te kwestie, Ŝe sesja jest transmitowana przez telewizję 

kablową, poniewaŜ to, Ŝe zwiększenie stawek czynszu i cen za wodę i ścieki spowoduje wzrost dodatków 

mieszkaniowych jest przecieŜ oczywiste. 

 

Marta Niewczas Dyrektor MOPS w Szczecinku: 

− wzrost wymienionych cen spowoduje teŜ zwiększenie kwot dodatków mieszkaniowych, a zatem  

i zwiększenie wydatków z budŜetu. 

 

Marek Bogdanowicz radny: 

− stwierdził, Ŝe brakuje prognozy w długofalowym okresie czasu. 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku:  

− przy poprzednim proponowaniu taryf, spółka PWiK przedstawiła prognozę do 2022r., kiedy cena zuŜycia 

wody i odprowadzania ścieków wynosić będzie razem 15,63zł, 

− w 2012r. będzie to kwota 13,20zł, 

− latem, jeśli radni wyraŜą taką wolę, to zostaną zaproszeni na objazd obszaru działania spółki w celu 

zaobserwowania przeprowadzonych inwestycji i modernizacji. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− nie ma konieczności zapraszania radnych, ale chętnie Rada Miasta z propozycji tej skorzysta. 

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− zapytała, czy ścieki, które trafiają do oczyszczalni są badane pod względem fizykochemicznym? 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− zapytał, do czego radnej potrzebna jest taka odpowiedź, skoro jej pytanie nie dotyczyło konkretnej uchwały? 

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− uwaŜa, Ŝe skoro mowa o cenie ścieków, to poruszona przez nią kwestia dotyczy omawianej uchwały. 

 

Andrzej Wdowiak Prezes PWiK Sp. z  o.o.  w Szczecin ku:  

− są badania prowadzone on-line, 

− funkcjonuje wydział do przeprowadzania kontroli ścieków u klientów. 
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Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych pytań i uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” oraz 2 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła: 

 uchwał ę Nr VIII/63/2011  

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopat rzenia w wod ę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

obowi ązujących na terenie Miasta Szczecinek w okresie od dnia  01.05.2011r. do dnia 30.04.2012r. 

 

Ad.6.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− zapytał od kiedy obowiązywało dotychczasowe studium uwarunkowań? 

 

Romualda Wójcik Sekretarz Miasta: 

− poprzednie studium obowiązywało od 2007r. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych pytań i uwag przystąpił do głosowania. 

 

Przed głosowaniem salę obrad opuściła radna Joanna Pawłowicz. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr VIII/64/2011 

w sprawie uchwalenia studium uwarunkowa ń i kierunków zagospodarowania przestrzennego  

Miasta Szczecinek. 

 

Po głosowaniu na salę obrad powróciła radna Joanna Pawłowicz. Obecnych ponownie 21 radnych. 

 

Ad.7.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
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Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych pytań i uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr VIII/65/2011 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarow ania przestrzennego „Trzesieka I”  

w Szczecinku. 

 

Ad.8.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych pytań i uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr VIII/66/2011 

w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli o raz oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i przedszkolu prowadzonych przez Miast o Szczecinek. 

 

Ad.9.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− wypowiadając się w imieniu Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej stwierdził, Ŝe Klub będzie głosował za 

podjęciem proponowanej uchwały, 

− błąd przy organizacji wyborów do Rady Osiedla jest jednak istotny, i w takim razie ktoś powinien ponieść za 

to koszty. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− przeprowadzono wyliczenie ponownych wyborów, to koszt ok.1.000zł, to nie wysokie koszty, choć lepiej , aby 

i takiego błędu nie było, 
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− jeśli jednak pojawia się szansa na wyłonienie kolejnej Rady Osiedla, to warto te dodatkowe niewysokie koszty 

ponieść. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych pytań i uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr VIII/67/2011 

w sprawie stwierdzenia niewa Ŝności wyborów do Rady Osiedla Kopernika-Winniczna  

w Szczecinku oraz zarz ądzenia ponownych wyborów. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− o godz. 10:35 zarządził 25-minutową przerwę w obradach, obligując Przewodniczącego Komisji Prawa, 

Legislacji i Porządku Publicznego do zwołania w trakcie przerwy posiedzenia tej Komisji w celu 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie nadania nazw nowopowstającym rondom: Rondo Mariana 

Tomasza Golińskiego, Rondo Św. Katarzyny Aleksandryjskiej, Rondo Söderhamn, Rondo Bergen op Zoom, 

Rondo Neustrelitz. 

 

Sesja został wznowiona po przerwie o godz.11:00. Obecnych 21 radnych. 

 

Ad.10.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Do projektu uchwały została dołączona uchwała Rady Osiedla Koszalińska-Kołobrzeska wyraŜająca pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie nadania nazw nowopowstającym rondom. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych pytań i uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr VIII/68/2011 

w sprawie nadania nazw nowopowstaj ącym rondom: Rondo Mariana Tomasza Goli ńskiego, Rondo  

Św. Katarzyny Aleksandryjskiej, Rondo Söderhamn, Ron do Bergen op Zoom, Rondo Neustrelitz. 

 

Ad.11.  

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− otworzył dyskusję dot. punktu: prezentacja koncepcji przebudowy pomnika marszałka Józefa Piłsudskiego  

i dyskusja na ten temat. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− przedstawił genezę powołania Komitetu ds. przebudowy pomnika marszałka Józefa Piłsudskiego, na czele 

którego stanął inicjator pomysłu poseł Wiesław Suchowiejko, 

− zaprezentował dwa modele dotyczące propozycji wyglądu pomnika po przebudowie, wyjaśniając przy tym, Ŝe 

autorem tych propozycji jest szczecinecki artysta Wiesław Adamski, 

− zgodę na przebudowę pomnika wyraził jedyny Ŝyjący członek Stowarzyszenia, które przed laty było 

inicjatorem postawienia pomnika, zrzekając się praw do tego pomnika, 

− koordynacją inicjatywy przebudowy pomnika zajął się juŜ SAPiK, który zebrał juŜ pewne środki na wykonanie 

koncepcji nowego pomnika,  

− moŜe uda się przeprowadzić zbiórkę środków na ten cel, takŜe tym zająłby się SAPiK, 

− którą wersję radni uznają za bardziej odpowiednią, ta mogłaby zostać przekazana do realizacji, a Burmistrz 

przygotowałby radnym plan finansowania proponowanego zamierzenia, 

− to nie będą zbyt wielkie koszty, poniewaŜ surowiec na pomnik juŜ jest. 

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− ta inicjatywa jest bardzo cenna, skoro jest zgoda inicjatorów budowy istniejącego pomnika, to podpisuje się 

pod upowaŜnieniem Burmistrza do podjęcia działań w tym kierunku. 

 

Roman Matuszak radny: 

− są dwa róŜnej wielkości modele, czy to oznacza, Ŝe ich rzeczywista wielkość teŜ się róŜni? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− modele są róŜnej  wielkości, ale ich rzeczywista wielkość byłaby taka sama. 

 

Paweł Szycko radny: 

− to, czy coś jest ładne, czy nie, to kwestia gustu, 

− pomnik w obecnym kształcie jest brzydki, opinie o nim są negatywne, 

− dopisuje się do listy zwolenników wykonania nowego pomnika, 

− trzeba się jednak liczyć z uwagami dotyczącymi kosztów związanych z realizacją tego zadania, tym bardziej, 

Ŝe na dzisiejszej sesji podjęto uchwałę zatwierdzającą podwyŜkę cen wody i ścieków, 

− wydatek na zmianę wyglądu pomnika trzeba jednak ponieść, 

− odnośnie zbiórki środków na ten cel, deklaruje osobiste zaangaŜowanie, aby ze strony budŜetu miasta było 

jak najmniejsze obciąŜenie finansowe. 

 

 Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe dzisiejsza dyskusja ma na celu sprawdzenie, czy nie ma głosów sprzeciwu, 

− jeśli nikt się nie sprzeciwia, to na następnej sesji zostanie przedstawiona koncepcja „montaŜu finansowego” 

tego zadania,  

− nie trzeba podejmować uchwały. 
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Roman Matuszak radny: 

− stwierdził, Ŝe to dobry pomysł,  

− spotkał się z osobami, które gdyby nie napis na cokole nie byłyby w stanie określić, jaka to postać. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− moŜe okazać się, Ŝe będzie wymagane podjęcie uchwały, tak uwaŜa mecenas Czesław Podkowiak, 

− w takiej sytuacji zostanie przygotowany odpowiedni projekt uchwały, 

− w celu wyboru którejś z proponowanych koncepcji na ten temat mogłaby wypowiedzieć się Komisja Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki, Komitet Honorowy będący inicjatorem przebudowy pomnika, Burmistrz. 

 

Paweł Szycko radny: 

− to wymaga pewnego zastanowienia, która koncepcja jest lepsza,  

− sam uwaŜa, Ŝe ta, w której marszałek jest wyprostowany. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− stwierdził, Ŝe jeśli nie usłyszy głosu sprzeciwu to uzna, Ŝe tak będzie wyglądała forma nowego pomnika. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− zasugerował, aby modele nowego pomnika ustawić na jakiś czas np. w Muzeum, by mieszkańcy Szczecinka 

mogli zapoznać się z tymi koncepcjami i wyrazić swoją opinię. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− jest to jakiś dodatkowy pomysł, skoro nie ma głosów sprzeciwu to Burmistrz przystąpi do realizacji  koncepcji 

przebudowy pomnika. 

 

Ad.12.  

Sprawozdanie Burmistrza Miasta: 

− uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.13.  

Informacja Przewodnicz ącego Rady Miasta: 

− uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.14.  

Wnioski i zapytania radnych: 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− poinformował, Ŝe w dzisiejszej sesji Rady Miasta uczestniczyli jako obserwatorzy: Przewodniczący Rady 

Osiedla Pilska-Raciborki p. Wojciech Szwedowicz oraz Wiceprzewodniczący Rady Osiedla Pilska-Raciborki 

p. Zbigniew Lis, 

− w przyszłości z pewnością będzie  bliŜsza współpraca Rady Osiedla z Radą Miasta. 



 14

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− wyjaśniając, iŜ zdaje sobie sprawę, Ŝe przebudowa ulicy Wyszyńskiego to inwestycja Powiatu, to jednak 

biorąc pod uwagę, Ŝe Miasto równieŜ ma w tym swój udział, zwrócił się z wnioskiem o przeanalizowanie 

moŜliwości wykonania lewoskrętu z ul. Wyszyńskiego jadąc od strony ul. Lipowej, w uliczkę za sklepem NON 

STOP, 

− obecnie proponowane rozwiązanie spowoduje ponownie zakorkowanie tej ulicy, i utrudnienie przejazdu. 

 

Roman Matuszak radny: 

− zgłosił wniosek dot. naprawienia nawierzchni ul. Wodociągowej, odcinka między przejazdem kolejowym  

a oczyszczalnią,  

− nawierzchnia ŜuŜlowa została całkowicie zniszczona przez cięŜkie pojazdy, 

− jest to dojazd nie tylko do oczyszczalni, ale i do ogrodów działkowych. 

Pisemne wystąpienie radnego stanowi załącznik do niniejszego protokołu z sesji. 

 

Małgorzata Goli ńska radna: 

− poprosiła o udzielenie informacji na temat terminu przeprowadzenia ostatniej wymiany piasku  

w piaskownicach na terenach miejskich placów zabaw, 

− w jednym z artykułów lokalnej gazety (TEMAT) podano informację o fakcie nieodpłatnego uŜyczenia przez 

Miasto terenu Mysiej Wyspy turystycznej organizacji – SzLOT, 

− poprosiła o wskazanie dokumentu, na podstawie którego dokonano uŜyczenia. 

Pisemne wystąpienie radnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu z sesji. 

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− nawiązała do przycinania drzew na terenie miasta, co zdaniem radnej odbywa się w niewłaściwy sposób  

i w niewłaściwym terminie, powodując niepotrzebne okaleczanie drzew, 

− prosi i wnioskuje, aby drzewa  przycinać tak, Ŝeby to nie powodowało ich okaleczenia. 

 

Andrzej Modrzejewski radny: 

− zapytał o sposób kalkulacji stawek czynszu za mieszkania komunalne? 

− w spółdzielniach czynsze są mniejsze. 

 

Paweł Szycko radny: 

− odnosząc się do wystąpienia radnej Małgorzaty Golińskiej wyjaśnił, Ŝe poruszał ten temat na posiedzeniu 

Komisji Ochrony Środowiska, 

− zaapelował do Komendanta StraŜy Miejskiej  o uczulenie funkcjonariuszy, aby częściej nakładali mandaty 

karne na właścicieli psów zanieczyszczających trawniki i piaskownice, 

− uwaŜa, Ŝe martwe prawo jest prawem szkodliwym, 

− jeśli kary nie będą skutkować, to trzeba szukać innych rozwiązań. 
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Małgorzata Goli ńska radna: 

− zapytała, jak jest podstawa prawna przekazania Mysiej Wyspy SzLOT-owi w uŜyczenie? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− odnosząc się do wniosku radnego Romana Matuszaka dotyczącego ul. Wodociągowej stwierdził, Ŝe uwagi te 

zostaną sprawdzone, 

− odnośnie wniosku radnego Wiesława Drewnowskiego dotyczącego lewoskrętu z ul. Wyszyńskiego wyjaśnił, 

Ŝe przebudowa tej ulicy to inwestycja Miasta i Powiatu, ale Miasta tylko w części dotyczącej chodników, 

− stwierdził, Ŝe ze strony Starosty jest jednak duŜa Ŝyczliwość i zrozumienie dla zgłaszanych problemów,  

i wniosek radnego zostanie wzięty pod uwagę przy analizowaniu zastosowania proponowanego rozwiązania, 

− odnośnie sprzątania miasta, kaŜdy chodnik ma swojego właściciela, jednak za czystość części danego 

chodnika przylegającego do konkretnej nieruchomości odpowiada właściciel tej nieruchomości, 

− odnośnie piaskownic to dwukrotnie w ciągu roku, wiosną i jesienią piasek w piaskownicach naleŜących do 

Miasta jest wymieniany. 

 

Anna Mista Dyrektor Wydziału Komunalnego UM Szczeci nek: 

− utrzymanie placów zabaw znajduje się pod stałą kontrolą SANEPID-u, 

− gdyby coś z tymi piaskownicami było nie w porządku, to SANEPID z pewnością by na to zareagował, 

− trudno natomiast mówić o utrzymaniu piaskownic nie naleŜących do zasobów Miasta, poniewaŜ za ich stan 

odpowiedzialne są albo dane spółdzielnie mieszkaniowe albo wspólnoty mieszkaniowe, czyli ich właściciele, 

− odnośnie obowiązku sprzątania chodników określa to ustawa. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w kwestii przycinania drzew, to prowadzone jest ono nie tylko na zlecenie Miasta, ale i innych podmiotów, 

− przycinkę drzew Miasto zleca firmom, które posiadają odpowiedni certyfikat, 

− obecnie tymi zagadnieniami zajmuje się nowoutworzony Referat Ochrony Środowiska i jego Kierownik 

Wojciech Smolarski, który ma moŜliwość wdroŜenia odpowiedniej procedury administracyjnej. 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska: 

− generalnie nie moŜna niszczyć drzew, jest to przestępstwo, 

− wykryto trzy takie przypadki, postępowania zostały wszczęte z urzędu, 

− zwrócono się do właścicieli o złoŜenie wyjaśnień. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− odnośnie Mysiej Wyspy wyjaśnił, Ŝe do 3 lat uŜyczenia kompetencje w tym zakresie posiada Burmistrz 

Miasta, 

− uwaŜa, Ŝe ktoś musiał się zająć Mysią Wyspą, a SzLOT wydaje się, Ŝe jest do tego odpowiednio 

przygotowany, 

− SzLOT ma prawo poddzierŜawienia tego terenu, 

− nie wydaje się, aby w tej kwestii coś było nie tak, jak powinno, 
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− odnośnie czynszu w mieszkaniach komunalnych ustalane są one zgodnie z  zatwierdzonym wcześniej przez 

Radę Miasta Wieloletnim Programem Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta Szczecinek, 

− radni na wniosek Burmistrza zmienili jednak algorytm, dzięki czemu czynsze rosną wolniej, niŜ pierwotnie 

przewidywano, 

− mieszkania spółdzielcze są nowsze, a kamienice komunalne przewaŜnie znacznie starsze i dlatego 

wymagają większych nakładów na utrzymanie, 

− nic nieprawidłowego się nie dzieje, poniewaŜ jaki będzie wzrost czynszów moŜna sprawdzić wcześniej, 

moŜna juŜ teraz sprawdzić, ile czynsz będzie wynosił w przyszłym roku, 

− odnośnie uwag radnego Pawła Szycko dotyczących karania właścicieli psów za niesprzątanie po swoich 

pupilach stwierdził, Ŝe jest w opozycji do tego stanowiska, 

− zgadza się natomiast, Ŝe martwe prawo jest prawem złym, 

− rygorystyczne stosowanie uchwały było juŜ praktykowane w latach poprzednich i nie przyniosło 

oczekiwanego skutku, 

− aby karać, wpierw trzeba zapewnić moŜliwość sprzątania po psach. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− inicjatywa zaopatrywania w torebki na psie odchody się nie sprawdziła, 

− u weterynarzy przy szczepieniach psów takie torebki wydawane są bezpłatnie, podobnie przy adopcji psa ze 

schroniska dla zwierząt. 

 

Grzegorz Grondys Komendant Stra Ŝy Miejskiej w Szczecinku: 

− wśród mieszkańców kolportowana jest informacja o torebkach na psie odchody. 

 

Paweł Szycko radny: 

− stwierdził, Ŝe radny Roman Matuszak i on sam są chyba jedynymi mieszkańcami, którzy po swoich psach 

sprzątali, ale sami całego miasta nie wysprzątają. 

 

Wojciech Knapik radny: 

− zasygnalizował, Ŝe od strony jeziora przy ul. śeglarskiej znajduje się sterta nieczystości, 

− zapytał, czy przygotowuje się sprzątnięcie tego terenu? 

 

Anna Mista Dyrektor Wydziału Komunalnego UM Szczeci nek: 

− co roku brzeg jeziora jest sprzątany. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− zaapelował o sprzątanie po swoich psach, 

− w Nowym Jorku, gdzie ostatnio był, takiego problemu nie ma, tam mieszkańcy poczuwają się do takiego 

obowiązku, 

− sprzątanie po swoim psie nie jest Ŝadną ujmą. 
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Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− poinformował, Ŝe zakupił z własnych środków za ok.200zł „Poradnik radnego”, który będzie wypoŜyczał 

radnym, aby lepiej zapoznali się z zasadami funkcjonowania rady.                                                                                                          

 

Joanna Pawłowicz radna: 

− stwierdziła, Ŝe aby dojść do poziomu świadomości ekologicznej mieszkańców Nowego Jorku, to trzeba 

zacząć od edukacji przedszkolnej, szkolnej i w domu. 

 

Mirosław Wacławski Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych pytań i wniosków stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany, 

− zamknął sesję. 

 

Obrady zakończono o godz.12:00. Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołował:       Przewodniczący Rady Miasta: 

Dariusz Krupski       Mirosław Wacławski 


